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Press Release      22/05/2023 

 

Transparency for Hydrogen Market with HYDRIX: EEX 

publishes first market-based hydrogen index 

 

Leipzig, 22 May 2023 - European Energy Exchange (EEX) is launching the world’s first market-

based hydrogen index, HYDRIX, and presenting it at the E-world trade fair in Essen. HYDRIX 

provides information on actually traded prices for green hydrogen, which is determined from supply 

and demand prices of hydrogen together with renowned partners from industrial and energy sectors 

to ensure the necessary price transparency crucial for the growing market.  

Peter Reitz, CEO of EEX, summarizes the significance of this initiative with: "HYDRIX closes a 

crucial pricing signal gap, which is foundational for a market ramp-up and further investment in the 

hydrogen economy. With a market-based Index based on actual trade prices for hydrogen we are 

providing a benchmark that can be used for investment decisions. We are thus paving the path for 

the energy industry’s zero-carbon future and demonstrate our leadership in enabling the energy 

transition." 

HYDRIX will be calculated on a weekly basis as of 24 May 2023 and will be published in euros per 

MWh on the EEX Transparency Platform www.eex-transparency.com every Wednesday at 4 p.m.. 

All market participants active on the hydrogen market can further develop hydrogen price 

transparency together with EEX and actively shape this growing market. The prices provided are 

used securely and anonymously for the calculation of HYDRIX. 

The European Energy Exchange (EEX) is the leading energy exchange which builds secure, 

successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of 

EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on 

Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX also 

http://www.eex-transparency.com/
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provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf of the French State. 

More information: www.eex.com  

 

Contact: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-300 

presse@eex.com | www.eex.com  

mailto:presse@eex.com
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Pressemitteilung                               22.05.2023 

 

 

Transparenz im Wasserstoffmarkt mit dem HYDRIX: EEX 

veröffentlicht ersten marktbasierten Wasserstoff-Index  

 

Leipzig, 22. Mai 2023 - Die European Energy Exchange (EEX) stellt im Rahmen der Fachmesse E-

world in Essen ihren Wasserstoff-Index HYDRIX vor, der ab sofort Auskunft über tatsächlich 

gehandelte Preise für grünen Wasserstoff geben wird. HYDRIX ist der erste marktbasierte Index, der 

zusammen mit namhaften Partnern aus Industrie und Energiewirtschaft aus Angebots- und 

Nachfragepreisen von Wasserstoff ermittelt wird, und somit für die nötige Preistransparenz im Markt 

sorgt.  

Peter Reitz, CEO der EEX, ordnet die Wichtigkeit dieser Initiative wie folgt ein: „Klare Preissignale 

sind die Grundlage für den Markthochlauf und weitere Investitionen in die Wasserstoffwirtschaft – der 

HYDRIX schließt diese Lücke. Mit einem marktbasierten Index, der auf den tatsächlichen 

Handelspreisen für Wasserstoff basiert, bieten wir eine Benchmark, die für 

Investitionsentscheidungen genutzt werden kann. Wir bereiten damit den Weg in die kohlenstofffreie 

Zukunft der Energiewirtschaft und werden damit unserer Rolle als Gestalter der Energiewende 

gerecht.“ 

Der HYDRIX wird ab dem 24. Mai 2023 wöchentlich berechnet und immer mittwochs um 16 Uhr in 

Euro pro MWh auf der Transparenzplattform der EEX www.eex-transparency.com veröffentlicht.  

Jeder Marktteilnehmer am Wasserstoffmarkt kann die EEX mit Wasserstoffpreisen für den HYDRIX 

unterstützen und somit den Hochlauf aktiv mitgestalten. Die bereitgestellten Preise werden für die 

Kalkulation des HYDRIX sicher und anonym genutzt.  

 

Die European Energy Exchange (EEX) ist die führende Energiebörse, welche weltweit sichere, 

liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Als Teil der EEX 

http://www.eex-transparency.com/


 

Press Release Page 4 

 © EEX AG – part of eex group 

 

Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die 

EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. 

Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für 

Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. https://www.eex.com/de/ 
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